

### "BSE" participated in WFEO 2013 " Conference in Singapore

A delegation from Bahrain Society of Engineers participated in the World Federation of Engineering Conference Organizations "WFEO 2013" organized by the World Federation of Engineering Organization "WFEO" scheduled from 9 to 15 of September in Singapore, under the theme "Innovation sustainable and solutions to climate change 2013.

The delegation was headed by BSE president Mr. Abdul Majeed Al-Gassab who will attend meeting of the Executive Committee. The BSE delegation consisted of board members Eng. Mohammed Ali Alkhozaae, Eng. Jameel Khalaf Al Alawi, Eng. Hussein Makki and Eng. Samih Al Alawi.

The Conference included World Engineering Expo 2013 during the same period, an exhibition platform for international companies to promote their leading-age technologies, products and services relating to climate change solutions.

Workshop on Infrastructure Climate Risk Assessment: Tools & Processes was held on 10th September.

On 11 September WFEO 2013 held the "Sustainability Leadership

Forum" where participants had the opportunity to hear and interact with the panel of experts on thought leadership, sustainability and climate change issues.

The most important event in the conference was "Young Engineers' Day @ one-north" on 12 September.



### "BSE" implement practical training on "Fire Suppression" for its employees

As part of its proactive safety program, BSE, in co-operation Alpha Security, implemented practical training on fire fighting on Monday Aug 5 2013 at its headquarters in Juffair. This is to ensure the safety and security of their employees, by providing the necessary training to them in this regard.





### **BSE-Training Centre conducted Courses on September:**

Energy Audit & Conservation was held on 18-11 September 2013 at Gulf Hotel, Bahrain. The course was fully attended by around 25 participantsfromdifferentIndustries and Ministries in Bahrain as well as group attendees from Saudi Aramco. The course was lectured by Mr. Govind Patel who is well experienced on energy audits, conservation audits, resource green building certification, safety special environmental studies as well as trainer for various categories.

Claims & Counter Claims was held on 15-18 September 2013 at Gulf Hotel attended by 16 participants coming from Bahrain and Saudi Arabia. It was lectured by Dr. Ahmed Awad who is a management consultant with 20 years experience involved in the most iconic projects in different industries.

Risk Management Professional (PMI-RMP) was conducted during 22-26 September 2013 at BSE Headquarter, Bahrain. The course was attended by 11

participants. The trainees who pass the course received 35 Professional Development Units (PDUs) from Project Management Institute (PMI). It was lectured by Mr. Munzer Baddar who is a professional Project Manager, Risk Manager, Value Engineer and a Quality Management Systems consultant with over 12 years of experience in a diversified industry.



#### **Next Events**

No.	Event	Event Sub. Date		Place of Event	
1.	Seminar	Urban Indicators Development Seminar	29 Oct 2013	BSE HQ	
2.	Training Course	Feasibility Study	October 2013 Bahrain		
3.	Training Course	Technical Report writing Skills October 2013		Bahrain	
4.	Training Course	Industrial waste water Management	23 Nov 2013	Bahrain	
5.	Conference	Energy Conference & Exhibition	9 Dec 2013	Gulf Hotel	
6.	Conference	Corrosion Conference & Exhibition	2 Feb 2014	Gulf Hotel	
7.	Forum Gulf	17th Gulf Engineering Forum	2 Feb 2014	Oman	



### الجمعية تشارك بمؤتمر "الاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية" في سنغافورة خلال شهر سبتمبر

شارك وفد من جمعية المهندسين البحرينية يترأسه رئيس الجمعية المهندس عبد المجيد القصاب ومجموعة من الأعضاء، لحضور مؤتمر الاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية "WFEO" والذي عقد في الفترة من 9 إلى "الابتكار وحلول مستدامة لمواجهة تغيير المناخ 2013"، وقد ترأس المؤتمر العالمي هذا العام المهندس الكويتي عادل الخرافي.

من جانب آخر حضر رئيس جمعية المهندسين البحرينية المهندس عبد المجيد القصاب اجتماع المكتب التنفيذي للمهندسين، و قد ضم و فد الجمعية عدد من اعضاء مجلس الإدارة وهم: المهندس محمد علي الخزاعي والمهندس جميل خلف العلوي والمهندس حسين مكى والمهندس سميح العلوي.

ويعد المؤتمر العالمي الذي شارك فيه لفيف كبير من الاختصاصيين والمهتمين بالبيئة والمباني الخضراء من أهم الفعاليات لتبادل المعرفة والتجارب والتي تسلط الضوء على عدد من المحاور من أبرزها: ورشة القمة العالمية للمهندسين وتستمر من 11 إلى 13 سبتمبر، وهي تمثل منصة مثالية للجمع بين مهندسين من تخصصات متعددة للتواصل والتعلم ومناقشة وتبادل حلول مبتكرة وصديقة للبيئة



وتسليط الضوء على أفضل المارسات المستمدة من مختلف أنحاء العالم، إذ يرى المهتمون أنه لا يمكن أن يستمر التطور العالمي المستمر دون النظر إلى تأثيرها السريع على البيئة والموارد، لذا فإن إيجاد التوازن بين حماية النظام البيئي والحفاظ على النمو الاقتصادي هو مفتاح الحل.

وتضمن المؤتمر معرضًا هندسيًّا في الفترة من 11 إلى 13 سبتمبر، في حين كان هناك ورشة عمل حول البنية التحتية لتقييم مخاطر

المناخ: الأدوات والعمليات في 10 سبتمبر، كما تم خلال المؤتمر عقد منتدى بعنوان القيادة المستدامة في الحادي عشر من سبتمبر.

وكان للمهندسين الشباب نصيب من فعاليات المؤتمر، إذ خصص لهم يوم كامل تتخلله مسابقة تعرض من خلالها الفرق المشاركة نماذجهم وحلولاً في موضوعات الطاقة والمياه والنفايات.

## الجمعية تنفذ تدريبا عمليا على إخماد الحريق لموظفيها

نفذت جمعية المهندسين البحرينية تدريباً عملياً على إخماد الحريق يوم الاثنين الموافق 5 أغسطس 2013 بمقرها في الجفير، وذلك في إطار حرصها على اتخاذ كافة إجراءات السلامة والأمن التي من شأنها أن توفر بيئة آمنة لموظفيها، من خلال توفير التدريب اللازم لهم في هذا الشأن.



Issue 9, Aug & Sept 2013 www.mohandis.org

# مركز التدريب يطلق 3 برامج متخصصة سبتمبر المقبل



عقدت بجمعية المهندسين البحرينية 3 برامج تدريبية متخصصة تضمنت برنامج "التدقيق في استخدامات الطاقة لغرض توفيرها"، وقدمه السيد جوفيند باتيل وهو من ذوي الخبرة في مراجعة حسابات الطاقة، وحضر البرنامج نحو 25 مشاركا من مختلف الصناعات والوزارات في البحرين وكذلك مجموعة من أرامكو السعودية وكان في الفترة من 8 إلى

أما البرنامج التدريبي الثاني فقد كان بعنوان "المطالبات والمطالبات المضادة" حيث عقد خلال الفترة من 5 إلى 18 سبتمبر، وقد حضره 16 مشاركا من البحرين والمملكة العربية السعودية وكان في فندق الخليج في البحرين، حاضر فيه الدكتور أحمد عوض الذي يعمل حاليا مستشارا لإدارة مع خبرة لشاريع الأكثر شهرة في المشاريع الأكثر شهرة في المساريع الأكثر شهرة في المساريا المختلفة .

من جانب آخر جاء البرنامج التدريبي المتخصص الثالث لمركز التدريب في الجمعية بعنوان "إدارة مخاطر المشروع"، وعقد كذلك في فندق الخليج في البحرين، حضرة ما يقارب الـ 11 مشاركا، حاضر فيه السيد منذر بدار وهو مدير مشروع محترف.

#### فعاليات الجمعية القادمة:

المكان	التاريخ	موضوع الفعالية	نوع الفعالية	الرقم
مبنى الجمعية	29 أكتوبر 2013	ندوة مؤشرات التنمية الحضرية	ملتقى الثلاثاء	.1
البحرين	أكتوبر 2013	دراسة الجدوى	دورة تدريبية	.2
البحرين	أكتوبر 2013	مهارات كتابة التقارير المتخصصة	دورة تدريبية	.3
البحرين	32 نوفمبر 2013	إدارة معالجة مياه صرف المصانع	دورة تدريبية	.4
فندق الخليج	9 – 11 ديسمبر 2013	مؤتمر ومعرض إدارة الطاقة	مؤتمر	.5
فندق الخليج	2 – 4 فبراير 2014	مؤتمر ومعرض تآكل المعادن	مؤتمر	.6
مسقط –عمان	2 فبراير 2014	الملتقى الهندسي الخليجي الـ 17	ملتقى	.7